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ΠΡΑΚΤΙΚΑ
ΕΚΤΑΚΤΗΣ ΓΕΝΙΚΗΣ ΣΥΝΕΛΕΥΣΗΣ ΣΥΝΔΕΣΜΟΥ

ΕΤΑΙΡΙΩΝ ΦΩΤΟΒΟΛΤΑΪΚΩΝ

Ημερομηνία: 01.11.2011
Τόπος: Ξενοδοχείο Holiday Inn
Διεύθυνση: 40,2 χλμ. Αττική Οδό, Παιανία

Στην Αθήνα την 01.11.2011 και ώρα 10.00,  συγκλήθηκε έκτακτη γενική συνέλευση
της αστικής μη κερδοσκοπικής εταιρίας με την επωνυμία Σύνδεσμος Εταιριών
Φωτοβολταϊκών, στο  Ξενοδοχείο Holiday Inn, σύμφωνα με την από 14.10.2011
Πρόσκληση Σύγκλησης ΄Εκτακτης Γενικής Συνέλευσης ΣΕΦ.

Κατά την έναρξη της Γενικής Συνέλευσης παρόντες ήταν οι:

ΠΑΡΟΝΤΑ ΜΕΛΗ ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΣ

1. ΗΛΙΟΔΥΝΑΜΗ ΕΠΕ Ανεμοδουράς Γιώργος
2. SUNLIGHT Kεκάτου Ακριβή
3. ΣΕΝΕΡΣ ΕΠΕ Σούρσος Μανώλης
4. JUWI Hellas Σαρρής Παναγιώτης
5. SOLAR CELLS Πιταροκοίλης Σοφοκλής
6. GLOBAL Energy Κυριακίδης Δημήτριος
7. SCHUECO Κάραλης Κων/νος
8. SMA Hellas Χρηστίδης Χάρης
9. EΛΛΗΝΙΚΑ Καύσιμα ΑΕ Καπέλλος Σωτήρης
10.ΒΙΟΣΑΡ Ενεργειακή Πολυχρονόπουλος Αρις
11.NRG-Orion Ματόπουλος Θεοδόσιος
12.ΕΝΓΑΙΑ ΑΕ Γιάννης Αλέξανδρος
13.CONERGY Σταματέλλος Τάσος
14.ΗΛΒΙΟΚΑΤ Βάσιλα Μαριλένα
15. Αφοί ΚΑΛΥΒΙΩΤΗ Καλυβιώτης Χρήστος
16.ΑLEXAKIS energy Αλεξάκης Γιώργος
17.ALEO Solar Σακκάς Θανάσης
18.SYNPOWER Σιγούρος Τάκης
19.EXEL Group Μοναχολιάς Ηλίας
20.ADVARTIA Ζακόπουλος Φίλιππος
21.KRANNICH solar Τσιακαλακάκης Σταύρος
22.SILCIO AE Βήλος Γιώργος
23.SOLARISE AE Μοναχολιάς Ηλίας
24.PHOENIX Solar Πρωτογερόπουλος Χρήστος
25.HELIOINDEX Μίτμαν Στέφανος
26.POSITIVE Energy Αγιαννίδης Κυριάκος
27.SCHEUTEN hellas Καπαγέρωφ Χρήστος
28.HAWI Ανανεώσιμες Μαρκούτης Χρήστος
29.ΔΕΗ Ανανεώσιμες Μάρκου Γιώργος
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30.YINGLI green energy Παππάς Απόστολος
31.SOLTECH Πιταροκοίλης Σοφοκλής
32.KOSTAL Solar Φλώρος Κων/νος
33.SABO Νταλίδης Παρασκευάς
34.BIG Solar Βαλαβάνης Φραγκίσκος
35.SCHOTT Hellas Τασόπουλος Χρήστος
36.DIGINET EΠΕ Γκίκας Περικλής
37.SUNEDISON Hellas Τζανίδης Γιώργος
38.ENVIRON Εμπορική ΑΕ Φραγκούλης Σωτήρης
39.ENVIRON Οικία ΑΕ Γλανιά Μαρία
40.MICROSUN Διακουμάκος Σπύρος
41.RENELUX ΕΠΕ Δασκαλάκης Ιωάννης
42.SUNRISE PV Καρνομουράκης Αναστ.

Απόντες  ήταν οι εταιρείες Photovoltaic, Ecosun Hellas, IBC-solar, Solair Systems,
Est-Energy, Kaco, Heliosphera, Δέλτα Τεχνική, KLT, Mecasolar, RS energy, Egnatia
energy, Ηλιομηχανική, Glasscon, Alumil, Reni DS, Ηλιόκυβος, Ενόλια Ηλιακά
συστήμ., Q-PV, Κλιμαμηχανική, Solar com, REW hellas, Ηλιόκυβος ΕΠΕ,
Μπομπόλας Απ., AES solar, ISPS,  Περσεύς ΑΕΒΕ, Κρητική Ενεργειακή, Greenstone,
Abakus, SDL, Promitheas group, ΕΝΤΕ, Homesolar.

Αφού διαπιστώνεται ότι παρίστανται οι ανωτέρω Εταίροι–Μέλη του Συνδέσμου, ήτοι
συνολικά 42 και άρα υπάρχει η  προβλεπόμενη από το καταστατικό απαρτία, η Γενική
Συνέλευση εκλέγει παμψηφεί ως Πρόεδρο αυτής τον κ. Σιγούρο Τάκη, ως Γραμματέα
αυτής τον κο Γκίκα Περικλή και ως ψηφοσυλλέκτες τους κ.κ. Χρηστίδη και Σακκά.

Ο πρόεδρος κος Σιγούρος απαριθμώντας τα θέματα ημερησίας διάταξης της έκτακτης
γενικής συνέλευσης, ως αυτά αποτυπώθηκαν στην από 14.10.2011 πρόσκληση,
διακόπηκε από το κο Ματόπουλο ο οποίος ζήτησε διευκρίνιση αναφορικά στο μητρώο
μελών και στο γεγονός ότι «ενώ στα πρώτα μέλη υπάρχει ρητή αναφορά Γενικής
Συνέλευσης, σε κάποια άλλα υπάρχει η ένδειξη έγκριση, η οποία συνοδεύεται από
ημερομηνία, κατά την οποία δεν έγινε Γενική Συνέλευση. Ο κος Ταβουλάρης, ως
νομικός, πήρε τον λόγο και αναφέρθηκε στην νομιμότητα εφαρμογής της ηλεκτρονικής
έγκρισης νέων μελών, πρακτική η οποία αποφασίστηκε από το ΔΣ τον Νοέμβριο του
2008 και ακολουθήθηκε για πάνω από 3 έτη, μέσα στα οποία έγιναν πλείστες γενικές
συνελεύσεις. Περαιτέρω, τόνισε ότι το ζήτημα αυτό απασχόλησε ιδιαίτερα τον
Σύνδεσμο μετά τις αρχαιρεσίες του Μαΐου 2011. Προς επίλυσή του, ανατέθηκε στην
Καθηγήτρια Αστικού Δικαίου της Νομικής Σχολής του Πανεπιστημίου Αθηνών κα
Ευγενία Δακορώνια η σύνταξη νομικής γνωμοδότησης επί του θέματος αυτού και
άλλων που εν τω μεταξύ τέθηκαν. Η Καθηγήτρια απεφάνθη υπέρ της νομιμότητας της
διαδικασίας, οι γνωμοδοτήσεις, τόσο της Καθηγήτριας, όσο και του ιδίου (του κου
Ταβουλάρη) γνωστοποιήθηκαν στα μέλη, συνεπώς ουδέν τυπικό ζήτημα υπάρχει για το
μητρώο μελών.

Στη συνέχεια ο κος Ματόπουλος αμφισβήτησε το ΔΣ και τον τρόπο με τον οποίο
λειτουργεί, δηλώνοντας ότι κατά την εκτίμησή του δεν εκφράζει το συμφέρον των
μελών, έθεσε θέμα μομφής κατά αυτού και ζήτησε άμεσα εκλογές για νέο ΔΣ.
Παρεμβαίνοντας ο κος Καλυβιώτης ζήτησε να εξαντληθούν τα θέματα ημερησίας
διάταξης, η συζήτηση των οποίων μπορεί να άρει πολλές επιφυλάξεις και κατόπιν να
προστεθούν νέα θέματα με σκοπό τη προστασία της συνοχής του συνδέσμου. Ο κος
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Σαρρής αναρωτήθηκε αν μπορεί να γίνει αυτό το οποίο πρότεινε ο κος Καλυβιώτης ή
όχι. Ο πρόεδρος της συνέλευσης τόνισε, βοηθήστε όλοι να φύγουμε στο τέλος όλοι
ενωμένοι, συσπειρωμένοι από την αίθουσα αυτή. Ο νομικός κος Ταβουλάρης παρενέβη
και αναφέρθηκε στο δικαίωμα του μέλους να ολοκληρώσει, καταρχήν, την πρότασή του
για όποιο θέμα θέτει, εκτός αυτών της ημερήσιας διάταξης και στη συνέχεια θα κριθεί η
δυνατότητα συζήτησης του θέματος αυτού από την παρούσα ΓΣ.
Ως εκ τούτου, καταγράφηκε η πρόταση του κου Ματόπουλου ως εξής: «Μομφή κατά
του ΔΣ, το οποίο δεν εκπροσωπεί τα συμφέροντα των μελών του ΣΕΦ, παραίτηση
αυτού και διεξαγωγή εκλογών» και η ΓΣ ξεκίνησε με το πρώτο θέμα της ημερήσιας
διάταξης.

ΘΕΜΑΤΑ ΗΜΕΡΗΣΙΑΣ ΔΙΑΤΑΞΕΩΣ

1. ΕΓΚΡΙΣΗ ΝΕΩΝ ΤΑΚΤΙΚΩΝ ΚΑΙ ΑΡΩΓΩΝ ΜΕΛΩΝ – ΕΠΙΚΑΙΡΟΠΟΙΗΣΗ
ΜΗΤΡΩΟΥ ΣΕΦ (άρθρα 5 και 23 νέου καταστατικού).

Ο κος Καπέλλος ως γραμματέας του ΣΕΦ και εισηγητής του θέματος, επισήμανε στο
Σώμα ότι από το Μαϊο 2011 (με τις εκλογές) που επικαιροποιήθηκε τελευταία φορά το
μητρώο μελών, έχουμε την είσοδο 12 νέων τακτικών μελών και 5 αρωγών, τα οποία
εγκρίθηκαν από το ΔΣ, γνωστοποιήθηκαν ηλεκτρονικά σε όλα τα μέλη με τη διαδικασία
της ηλεκτρονικής εγκρίσεως, αλλά σύμφωνα με το νέο Καταστατικό πρέπει να λάβουν
ρητή έγκριση και από την παρούσα ΓΣ. Ο κος Μίτμαν παρεμβαίνοντας θύμισε σε όλους
τη τροποποίηση που έγινε στο καταστατικό και το διαχωρισμό των μελών σε τακτικά
και αρωγά με σκοπό την αύξηση των μελών του ΣΕΦ, αλλά τόνισε θα πρέπει να
προσέξουμε πως θα μεγαλώσει ώστε να υπάρχει σύμπνοια απόψεων και κοινά
συμφέροντα. Συνεχίζοντας είπε ότι γίνεται προεργασία στο ΔΣ για τη θέσπιση
κριτηρίων ώστε να είναι πάντα τα μέλη μας επαγγελματίες του κλάδου εργοστάσια,
έμποροι, κατασκευαστές όπου τα συμφέροντας τους δε συμπίπτουν ακριβώς με αυτά
των επενδυτών. Θα χρειαστεί ομοιογένεια στους στόχους και όσο πιο ευθυγραμμισμένα
συμφέροντα γίνεται, με αυτό το σκεπτικό θα ήθελα να εκφράσω την αμφιβολία μου για
την είσοδο κάποιων μελών.   Ο κος Σαρρής παρεμβαίνοντας, ανέφερε ότι ο κος Μίτμαν
εκφράζει μία από τις δύο τάσεις που επικρατούν για το συγκεκριμένο θέμα στο ΔΣ, το
οποίο ακόμα δεν έχει καταλήξει σε μία άποψη την οποία θα φέρει και ως πρόταση στη
ΓΣ σε μεταγενέστερο χρόνο.
Ξεκινώντας η ψηφοφορία για την έγκριση των νέων αυτών μελών τους ζητήθηκε η
προσωρινή αποχώρησή τους από την αίθουσα.
Ο κος Καλυβιώτης το θεώρησε προσβλητικό  και ο κος Καπέλλος απάντησε ότι γίνεται
για καθαρά τεχνικούς λόγους ώστε να μη θεωρήσει κανείς ότι τα νέα μέλη μπορούν να
ψηφίσουν για τον εαυτό τους. Συνεχίζοντας πρότεινε να ψηφίσει το σώμα αν πρέπει ή
όχι τα νέα μέλη να παραμείνουν στην αίθουσα κατά τη διάρκεια έγκρισής τους από τη
ΓΣ.
Με 19 ψήφους υπέρ της εξόδου τους από την αίθουσα, 7 κατά και 8 λευκά ,
απεχώρησαν και ξεκίνησε η ψηφοφορία έγκρισης για κάθε νέο μέλος  ξεχωριστά, αφού
πρώτα ο κος Καπέλλος ως εισηγητής διάβασε το σκοπό της κάθε εταιρίας.

Διεξήχθη ψηφοφορία επί του ζητήματος της έγκρισης νέων μελών με τα εξής
αποτελέσματα:

Εταιρία εγκρίνεται δεν εγκρίνεται Λευκά
Pacific Renew 31 0 0
Eurosol 31 0 0



68

Entec contractors 33 0 0
Suntech 32 0 0
Montan PV 34 0 0
Tenesol 33 0 0
Refusol 37 0 0
Ενεργειακή
Φάριδος 34 0 0

Επιπλέον οι παρακάτω εταιρίες εγκρίθηκαν με την προϋπόθεση ότι θα ολοκληρώσουν
την εγγραφή  τους, πληρώνοντας την εγγραφή και τη συνδρομή.
S.U.N (solar
ultim.nat) 31 0 0
Renapps 33 0 0
Airtec ABETA 32 0 0

Τέλος, για τις παρακάτω εταιρίες τέθηκε πρόταση διαγραφής, σε συνέχεια της από
19.9.2011 απόφασης του ΔΣ (πρακ.76/19.9.2011) λόγω οφειλών τους, , η, δε, διαγραφή
τους , εγκρίθηκε από τη ΓΣ ως εξής :
Solair systems 29 0 2
Ηλιόκυβος 29 0 0

Στη συνέχεια η ΓΣ, παμψηφεί ενέκρινε τα αρωγά μέλη, τα οποία έχουν εγγραφεί έως
σήμερα και είναι 8.

Τέλος, η ΓΣ επικύρωσε το μητρώο τακτικών μελών, αντίγραφο του οποίου είχε σταλεί
στα μέλη με την πρόσκληση, έτσι όπως διαμορφώνεται έως σήμερα ήτοι 84 ταμειακώς
ενήμερα και 3 ακόμα μόλις ολοκληρώσουν την εγγραφής τους.

Στη συνέχεια της συνεδρίασης για το 2ο θέμα της ημερησίας διάταξης, στα
παρόντα μέλη, προστέθηκαν τα μόλις εγκριθέντα. Συγκεκριμένα, ενσωματώθηκαν στη
ΓΣ τα παρακάτω νέα μέλη:
1. Pacific Renew Κοντοβέρος Χρήστος
2. Suntech Greece Αντέλλης Στυλιανός
3. Tenesol Hellas Κάλλιος Μάνθος
4. Refusol Φίλανδρος Χρήστος
5. Ενεργειακή Φάριδος Ζαχαρίου Αλέξανδρος

2. ΘΕΣΗ του ΣΕΦ ΓΙΑ ΤΙΣ ΕΠΕΡΧΟΜΕΝΕΣ ΣΥΖΗΤΗΣΕΙΣ ΜΕ ΤΟ ΥΠΕΚΑ
ΕΠΙ ΤΟΥ ΘΕΜΑΤΟΣ «ΧΡΗΜΑΤΟΔΟΤΙΚΟΣ ΜΗΧΑΝΙΣΜΟΣ ΣΤΗΡΙΞΗΣ
ΤΩΝ ΑΠΕ».

Ο κος Ζαχαρίου έκανε εισήγηση του θέματος παρουσιάζοντας τις θέσεις που εστάλησαν
στην διαβούλευση του ΥΠΕΚΑ. Τόνισε ότι το θέμα μείωσης της ταρίφας τέθηκε από το
ΥΠΕΚΑ δημοσίως και η προσπάθεια μας είναι να δούμε ποιο θα είναι το ιδανικό
σενάριο που θα διαφυλάξει τη μακροχρόνια βιωσιμότητα της αγοράς. Προτεραιότητα
του ΣΕΦ είναι ο εξορθολογισμός του υπολογισμού του τέλους ΑΠΕ το οποίο αδικεί τις
ΑΠΕ καθώς βασίζεται σε στρεβλό υπολογισμό της ΟΤΣ. Επίσης, ο ΣΕΦ ζητάει την
αύξηση του εθνικού στόχου για τα φωτοβολταϊκά μέχρι το 2020 και με αυτές τις
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προϋποθέσεις έρχεται στο τραπέζι των διαπραγματεύσεων για τη μείωση της ταρίφας με
το ΥΠΕΚΑ. Παράλληλα έχει ζητηθεί η συμμετοχή του ΣΕΦ στις συζητήσεις για το
project Helios. Κατά την εισήγηση, παρουσιάστηκαν οι εξελίξεις στη μείωση του
κόστους του εξοπλισμού, οι παρούσες συνθήκες της αγοράς και η πρόταση του ΣΕΦ για
τη μείωση της ταρίφας που θα μπορούσε να δεχτεί.
Κατά την παρουσίαση σχετικού διαγράμματος που σύγκρινε τη μείωση του κόστους
εξοπλισμού με την μέχρι σήμερα εξέλιξη των ταριφών στη Γερμανία και την Ελλάδα,
παρενέβη ο κος Ματόπουλος ρωτώντας, αν το σχεδιάγραμμα στο οποίο αναφερόταν ο
κος Ζαχαρίου ήταν αυθαίρετο. Ο κος Ζαχαρίου του επισήμανε ότι τα στοιχεία
προκύπτουν από μελέτη της ελληνικής αγοράς. Στη συνέχεια ο κος Ματόπουλος με τον
κο Καλυβιώτη παρενέβησαν στο θέμα της μείωσης της ταρίφας και σε έντονο ύφος
επισήμαναν στο σώμα ότι το όλο θέμα είναι αυτό.
Ο πρόεδρος της συνεδρίασης κος Σιγούρος υπενθύμισε σε όλους ότι υπάρχει ελεύθερο
βήμα και όποιος επιθυμεί μπορεί να τοποθετηθεί, ζήτησε να καταγραφούν όσοι
επιθυμούν να μιλήσουν και να ξεκινήσουν με τη σειρά.

Οι κ.κ., που εξέφρασαν την επιθυμία τους να μιλήσουν είναι: Αλεξάκης Γιώργος,
Μίτμαν Στέφανος, Σαρρής Παναγιώτης, Βήλος Γιώργος, Πρωτογερόπουλος Χρήστος,
Αγιαννίδης Κυριάκος, Πιταροκοίλης Σοφοκλής, Χρηστίδης Χάρης, Γκίκας Περικλής,
Διακουμάκος Σπύρος, Μοναχολιάς Ηλίας, Καλυβιώτης Χρήστος, Καρνομουράκης
Αναστάσιος, Καπέλλος Σωτήρης.

Ο κος Αλεξάκης παίρνοντας πρώτος το λόγο είπε: με βάση την εισήγηση του κου
Ζαχαρίου αναρωτήθηκα αν τις απόψεις περί μείωσης της ταρίφας τις εκφράζει ο ΣΕΦ ή
άλλος φορέας. Ο ΠΑΣΥΦ έχει καταθέσει θέσεις για μη μείωση της ταρίφας, η
εγγυημένη τιμή δεν προκαλεί επιβάρυνση στον προϋπολογισμό. Δε με νοιάζει το τέλος
ΑΠΕ, να δούμε και ποιοι το εισπράττουν. Οι μόνοι που θα πληγούν από τις μειώσεις
αυτές είναι οι μικροεπενδυτές. Οι μεγάλες επενδύσεις θα γίνουν από εταιρίες του
εξωτερικού χωρίς να βοηθήσουν το μέσο Έλληνα. Θεωρώ δε, ότι γίνεται πόλεμος στα
φωτοβολταϊκά εντός και εκτός Ελλάδας από λόμπυ που υποστηρίζουν άλλες ΑΠΕ και
αναρωτιέμαι τι περιθώριο μείωσης του κόστους του εξοπλισμού υπάρχει ακόμα.
Καταλήγοντας ρώτησε, με ποιο δικαίωμα το ΔΣ έκανε μία τέτοια πρόταση.

Ο κος Βήλος είπε ότι ένα τόσο σημαντικό θέμα θα έπρεπε να είχε τεθεί νωρίτερα στη
ΓΣ, δεν έπρεπε να δείξουμε με λεπτομέρεια τα IRR και τις υπόλοιπες συνιστώσες
κόστους. Συγκρίνουμε την Ελλάδα με άλλες χώρες που δεν έχουν αντίστοιχα
προβλήματα, θα πρέπει να μπουν ποιοτικές συγκρίσεις. Η τοποθέτηση για τα έργα άνω
των 10 MW είναι αρνητική και ακυρώνεται από την ίδια την επιστολή. Προφανώς έγινε
ώστε να προστατευθούν μικρότερα έργα αλλά δεν έπρεπε ο ΣΕΦ να πάρει θέση για κάτι
τέτοιο.

Ο κος Πρωτογερόπουλος παίρνοντας το λόγο είπε ότι με βάση την εμπειρία τόσων
χρόνων σωστά αποτυπώθηκαν οι θέσεις στην παρουσίαση. Οι εξελίξεις στην Ευρώπη
είναι ραγδαίες για το κλάδο των φωτοβολταϊκών, σε ορισμένες χώρες σε 1-2 χρόνια θα
επιτευχθεί το grid parity. Δε πρέπει να φοβόμαστε τη ταρίφα, πρέπει να καταλάβουμε
ότι δε μπορούμε να μείνουμε σε υψηλές ταρίφες, δε βοηθάει κανέναν ο
«στρουθοκαμηλισμός». Το πνεύμα ορισμένων εδώ είναι τεταμένο, καλό είναι να
ηρεμήσουμε, εδώ δε πρέπει να αποτελεί θέμα μας ποιος είναι στη διοίκηση του ΣΕΦ
αλλά το καλό του κλάδου για όλους μας.
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Στη συνέχεια το λόγο πήρε ο κος Αγιαννίδης, ο οποίος είπε με τη σειρά του ότι
καλύφθηκε κατά  πολύ από τον κο Πρωτογερόπουλο, αλλά θα ήθελε να πει κάποια
πράγματα ακόμη. ΄Ισως θα έπρεπε να γίνει νωρίτερα ΓΣ αλλά όταν γίνονται οι
συζητήσεις με το Υπουργείο δεν υπάρχει η πολυτέλεια χρόνου, άλλωστε δίνεται σε όλα
τα μέλη η ευκαιρία να πουν την άποψή τους τόσο στα ΔΣ όσο και στις ομάδες
διαβούλευσης. Όμως πόσοι τελικά συμμετέχουν σε αυτές τις συναντήσεις; Στο θέμα
της επιστολής στο σύνολό της εκφράζει την εταιρία που εκπροσωπεί (Positive energy).
Τέλος, επισήμανε ότι το έντονο προσωπικό ύφος κάποιων που έστειλαν κάποια email
τον θίγουν και ως πρόσωπο και ως μέλος του συνδέσμου, οι όποιες
διαμαρτυρίες/διαφωνίες καλό είναι να γίνονται με κόσμιο τρόπο και να μην
υποβαθμίζουν το ΣΕΦ.

Ο κος Πιταροκοίλης με τη σειρά του είπε ότι υπάρχουν καλά και κακά παραδείγματα
FiT, θα πρέπει να κρίνουμε τις συνθήκες σε κάθε χώρα, το ρίσκο, το κόστος χρήματος
κλπ. ΄Εγιναν λάθη στη 1η επιστολή, πρέπει να υπάρξουν παροχές στη συνέχεια.

Ο κος Γκίκας επισήμανε ότι συμμετείχε στα ΔΣ και στις ομάδες εργασίας και ρωτήθηκε
και είπε την γνώμη του. Θεωρεί ότι μία αλγοριθμική μείωση της ταρίφας σε τακτά
χρονικά διαστήματα εξυπηρετεί τα συμφέροντα μας αφού πιέζει τον επενδυτή να
αποφασίζει γρηγορότερα.

Ο κος Μοναχολιάς είπε, ότι είναι νέος στο ΣΕΦ αλλά όχι σε συνδέσμους, από τις
εκλογές του  Μαϊου και μετά βλέπει να πυροβολείται ένα ΔΣ. Το ΔΣ έχει κάθε δικαίωμα
να εκφράσει το ΣΕΦ. Συμμετέχοντας στις ομάδες διαβούλευσης και σε πολλά ΔΣ,
ανταλλάχθηκαν σχετικές απόψεις και καλό θα ήταν να ηρεμήσουμε και να δούμε τις
πραγματικές ανάγκες του συνδέσμου. Προσωπικά, προσβλήθηκε από τα email κάποιων.
Τι σημαίνει υπάλληλος μίας εταιρίας ή μέτοχος αυτής, έχουν διαφορετικά συμφέροντα;
Πρέπει να βοηθάμε το ΔΣ και όχι να το πυροβολούμε με αυτό τον τρόπο, είναι δύσκολο
σε μία κοινωνία να αντιπροσωπεύονται όλοι 100%. Πάντα θα υπάρχουν και διαφωνίες.

Στη συνέχεια το λόγο πήρε ο κος Καλυβιώτης και είπε: «για τα νέα μέλη έχω
υπηρετήσει ως πρόεδρος του ΣΕΦ μέχρι που παραιτήθηκα. Το παρόν ΔΣ είναι ίδιο, με
τη προσθήκη δύο νέων ικανότατων μελών (κ.κ. Σακκάς, Χρηστίδης). Παλιά είχαμε
ισχυρή φωνή, ήθος και ύφος, τι άλλαξε μετά στο ΔΣ? Το παρόν ΔΣ ενήργησε χωρίς να
λάβει υπόψη τις απόψεις των μελών του, θέλησε να αλλάξει το νομικό πλαίσιο, κάποιοι
αποφάσισαν σε βάρος των μελών μας. Λυπάμαι που παρουσιάστηκε ο ΣΕΦ με τη
μοναδική αντίθετη θέση, ο ελλαδικός χώρος δεν έχει καμία σχέση με το γερμανικό.
Είναι πολύ ανεξήγητα αυτά που συμβαίνουν, είναι θέμα επάρκειας ή ανεπάρκειας, δε
μπορώ να καταλάβω. Ο σύνδεσμος κλονίζεται, με ξέρετε 2 χρόνια που υπηρέτησα το
ΣΕΦ, παράτησα τη δουλειά μου για το ΣΕΦ. Το ΔΣ παραβίασε το καταστατικό. Δεν έχω
καμιά εμπιστοσύνη στο ΔΣ, ο ΣΕΦ πρέπει να πάει σε εκλογές με μεταβατικό ΔΣ. Για
την ταρίφα πρέπει να ισχύσει το παρόν νομοθετικό πλαίσιο και για το helios ποια είναι η
θέση του ΣΕΦ; Ξεπουλάμε τον ήλιο μας;»

Ο κος Καρνομουράκης κατόπιν είπε ότι διαφωνεί με το ΔΣ, υπερέβησαν των
δικαιωμάτων τους και μίλησαν με τον Υπουργό χωρίς την εξουσιοδότηση των μελών.
Είπε ότι αισθάνεται να διαμορφώνονται δύο τάσεις στο ΣΕΦ, μία από τις ελληνικές και
μία από τις ξένες εταιρίες. Πρέπει να κινηθούμε σαν μία συντεχνία με κοινά
συμφέροντα. Ο ΣΕΦ προέταξε την κατάργηση του αναπτυξιακού , δε χρειάζεται να
δώσει κάτι άλλο.
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Ο κος Διακουμάκος είπε ότι το ΔΣ κακώς δε πήρε την έγκριση των μελών και κακώς
πρότεινε μείωση ταρίφας. Δεν πρέπει να γίνει καμία αλλαγή τους επόμενους 12 μήνες
και η όποια αλλαγή να γίνει από το 2013 και μετά. Είμαστε έρμαια της γραφειοκρατίας,
το έλλειμμα του ΔΕΣΜΗΕ δε  πρόκειται να σωθεί από τη μείωση της ταρίφας. Να τεθεί
θέμα, ποια θα είναι η θέση μας στο Υπουργείο και με τι απαιτήσεις θα πάει το ΔΣ σε
επόμενη συνάντηση.

Στη συνέχεια το λόγο πήρε ο κος Σαρρής ο οποίος, ως μέλος του ΔΣ, απάντησε και σε
κάποια θέματα που ετέθησαν από προηγούμενους ομιλητές. Η συζήτηση για τις ταρίφες
ξεκίνησε με πρωτοβουλία της προηγούμενης ηγεσίας του ΥΠΕΚΑ, πάγωσε για λίγους
μήνες λόγω του ανασχηματισμού και επανήλθε το Σεπτέμβριο από το νέο υπουργό. Μας
φώναξαν να διαπραγματευτούμε την πτώση, όχι αν θα γίνει πτώση τιμών. Το υπουργείο
ξέρει τα IRR, o ίδιος ο κος Ζερβός διαφημίζει ότι το IRR που πετυχαίνει στο έργο της
Μεγαλόπολης η ΔΕΗ είναι 50%, αυτό το υπουργείο το γνωρίζει. Το σημαντικότερο
ήταν να αποφευχθούν εξελίξεις που οδήγησαν αγορές άλλων χωρών σε αδιέξοδα και
απώλεια χιλιάδων θέσεων εργασίας, όπως κατάργηση του FIT, μεγάλη μείωση του FIT,
περιορισμοί στα έργα επί εδάφους, έκτακτη φορολογία κλπ. Ο επόμενος στόχος ήταν να
προστατευθούν τα ώριμα έργα. Οι στόχοι αυτοί φαίνεται πως επιτυγχάνονται. Η πτώση
των τιμών του εξοπλισμού είναι αποτέλεσμα του απότομου «κλεισίματος» μιας αγοράς
που υπερθερμάνθηκε λόγω υψηλών ταριφών. Οι υπόλοιπες χώρες ωφελούνται από αυτή
την εξέλιξη, αλλά η ίδια η χώρα χάνει δεκάδες χιλιάδες θέσεων εργασίας, όπως συνέβη
το 2009 στην Ισπανία και φέτος στην Τσεχία. Η αφορμή για τη συζήτηση των ταριφών
προκύπτει από το έλλειμμα του ΔΕΣΜΗΕ, ο οποίος παρουσίασε πρόβλεψη ότι η
είσοδος 1 GW φ/β οδηγεί σε συμπληρωματικό έλλειμμα 0,5 δις. ετησίως. Παλεύουμε
για να αποδείξουμε ότι υπεύθυνη για το έλλειμμα του ΔΕΣΜΗΕ είναι και η στρεβλή
λειτουργία της αγοράς (ΟΤΣ και τέλος ΑΠΕ), αλλά δεν μπορεί να μην αναγνωρίζουμε
ότι η μείωση των τιμών του εξοπλισμού και η αύξηση του στόχου που ζητάμε απαιτεί
και μια αναπροσαρμογή των ταριφών. Όταν μάλιστα οι ταρίφες είναι τόσο μεγαλύτερες
από της υπόλοιπης Ευρώπης και αφορούν 18 μήνες αργότερα. Η πρόταση που
κατατέθηκε αφορά όσα έργα θα κλειδώσουν τιμή το 2012. Το σημαντικό για τον κλάδο
είναι να μην φτάσει σε στάση πληρωμών ο ΔΕΣΜΗΕ όχι αν πέσει ελαφρά η τιμή.
Φτιάξαμε τις ομάδες διαβούλευσης για να συζητήσουμε διακριτικά σοβαρά θέματα
όπως αυτό και από όλα μας τα μέλη, δυστυχώς, συμμετείχαν περίπου 25, οι οποίοι
συμφώνησαν στη μεγάλη πλειοψηφία τους στο γενικό πλαίσιο που θέσαμε. Πήραμε το
feed back των ομάδων και στήσαμε τη πρόταση, υπάρχουν πράγματα που δεν κρίνονται
πλειοψηφικά, όπως το θέμα της στήριξης της ευρωπαϊκής βιομηχανίας. Για τα άνω των
10ΜW, ποια είναι η πρόταση, η διαγωνιστική διαδικασία, όπως την περιγράφει ο 3734?
Για το Helios, έχουμε ζητήσει και έχουμε πάρει τη θετική απάντηση από το Υπουργείο
ότι θα συμμετάσχουμε ενεργά στις συζητήσεις που θα γίνουν.

Ο κος Μίτμαν μιλώντας στη συνέχεια είπε ότι η δύναμη του ΣΕΦ είναι, όσο το δυνατόν,
η ομοφωνία. Στόχος μας είναι τα 6,5 GW, «αυτός είναι ο στόχος που έβλεπα πάντα αν
μας κρατήσουν χαμηλότερα καλύτερα να κλείσω την εταιρία μου». Επί της ουσίας μας
δίνεται η ευκαιρία να διεκδικήσουμε περισσότερα με μία λογική μείωση της ταρίφας. Η
ελληνική πραγματικότητα είναι διαφορετική, ευελπιστούμε να καλυτερέψουν οι
συνθήκες, στόχος μας είναι να μπούμε στη διαβούλευση των φορέων με συνεκτική
άποψη και ή δυνατόν με πλειοψηφία. Φυσικά θα πέσουν οι ταρίφες αλλά θα πρέπει να
δούμε τι θα κερδίσουμε συνολικά σχετικά με τα θέματα της αγοράς μέχρι να φτάσουμε
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στο grid parity.  Πρέπει να έχουμε σταθερή, υγιή αγορά. «Βοηθήστε να διαμορφώσουμε
κοινό πυρήνα».

Ο κος Χρηστίδης με τη σειρά του είπε, έχουν τεθεί 4 θέματα και θα ήθελε να πει δυό
λόγια για το κάθε ένα: Επί της αρχής το ΔΣ προσπάθησε να αντλήσει τις απόψεις των
μελών του μέσα από τις ομάδες διαβούλευσης αλλά και τις συνεδριάσεις του ΔΣ. Αν
έμπαινε σε λεπτομερή διαδικασία ψηφοφορίας για κάθε θέμα ή νούμερο που
αναφέρθηκε στην επιστολή δε θα έβγαινε άκρη. Είναι αδύνατον να δοθούν αναλυτικά
εκ των προτέρων κάποια πράγματα γιατί όπως φάνηκε τόσο η επιστολή του ΔΣ όσο και
τα email των κ.κ. Ματόπουλου και Αλεξάκη έφτασαν στο Energypress.  Για το
περιεχόμενο της επιστολής είπε ότι καταρχήν ο ΣΕΦ δεν έχει τα ίδια συμφέροντα με
τους επενδυτές. «Τα συμφέροντα μας ταυτίζονται όσο οι αποδόσεις είναι σε λογικά
πλαίσια.  Δεν θέλουμε προκλητική ελκυστικότητα της επένδυσης, δεν είμαστε
συντεχνία και μέχρι σήμερα ο ΣΕΦ δεν τοποθετήθηκε επί σημαντικών θεμάτων
(αναπτυξιακός) προσπαθώντας να στρογγυλέψει απόψεις. Τα συμφέροντα μας είναι η
μακροβιότητα της αγοράς και η εξασφάλιση σε βάθος χρόνου των θέσεων εργασίας.
Η ταρίφα είναι το εργαλείο μας για να ρυθμίζουμε την αγορά και περήφανα ζητάμε τη
μείωσή της. Ο χειρισμός της διαπραγμάτευσης περιλαμβάνει την προετοιμασία, τις
παράπλευρες παραμέτρους, τη πρώτη τοποθέτηση στο τραπέζι και αυτά έγιναν σωστά.
Το να λέμε δεν διαπραγματεύομαι είναι το μοντέλο της Ελλάδας. Κανένα ΔΣ δε μπορεί
να δουλέψει χωρίς την εμπιστοσύνη του σώματος. Όποιος θέλει μπορεί να έρχεται και
να συμμετέχει στις συνεδριάσεις. Όσον αφορά το ήθος και το ύφος δε δέχομαι
κατηγορίες που σχετίζονται με τις προθέσεις μου. Η επένδυση σε χρόνο είναι τεράστια
και δε μπορώ να δεχτώ κατηγορίες τύπου «προδοσία». Είναι τουλάχιστον λυπηρό».

Ο κος Καπέλλος συμφώνησε με τις θέσεις των μελών του ΔΣ κ.κ. Σαρρή και Χρηστίδη
και είπε ότι μη θέλοντας να καθυστερήσει άλλο τη διαδικασία δε θα πει κάτι
περισσότερο.

Το λόγο ζήτησε ο κος Καρνομουράκης ο οποίος απευθυνόμενος στον κο Χρηστίδη είπε
ότι δεν εννοούσε τη συντεχνία έτσι όπως τη κατανόησε ο κος Χρηστίδης. Υπάρχει
εμπιστοσύνη στο ΔΣ και δε τείθεται θέμα περί αυτού αλλά έπρεπε να πάρει την έγκριση
της ΓΣ σε ένα θέμα όπως οι ταρίφες.

Το θέμα αυτό έληξε χωρίς να τεθεί προς ψήφιση κάποια πρόταση.

Στη συνέχεια ο  νομικός κος Ταβουλάρης έλαβε το λόγο και τοποθετήθηκε ως προς το
ζήτημα της πρότασης μομφής ως ακολούθως:
Η κατάρτιση της ημερήσιας διάταξης επιτελεί διττό ρόλο. Αφενός επιτελεί ρόλο
ενημέρωσης προς τα μέλη ώστε να προετοιμάσουν τις εισηγήσεις, τις τοποθετήσεις, τα
επιχειρήματά τους, ή και την άμυνά τους ακόμα. Αφετέρου διαδραματίζει ρόλο ως προς
την κρίση τους επί του ζητήματος της παρουσίας τους ή όχι στην ίδια τη ΓΣ. Το ζήτημα
της μομφής εις βάρος ΔΣ είναι θεσμικά, το πιο σοβαρό ζήτημα που μπορεί να τεθεί σε
μία ΓΣ. Ωστόσο, με βάση την προαναφερθείσα σκέψη περί του ρόλου της
προηγούμενης γνωστοποίησης των θεμάτων της ημερήσιας διάταξης, φρονώ ότι ένα
τέτοιο ζήτημα δεν μπορεί ταυτόχρονα και να τεθεί και να συζητηθεί στην ίδια ΓΣ. Και
τούτο διότι αφενός αποκλείονται από τη συζήτηση αυτή κάποια μέλη, που αν γνώριζαν
την ύπαρξη τέτοιου θέματος πιθανά θα παρευρίσκοντο αφετέρου διότι στερείται από το
ΔΣ το δικαίωμα της προετοιμασίας της δικής τους άποψης, αφού ενυπάρχει εν
προκειμένω το στοιχείο του αιφνιδιασμού. Κυρίως, όμως κωλύεστε να το συζητήσετε
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τώρα ένεκα του πρώτου λόγου που προανέφερα. Ως προς τον πρώτο αυτό λόγο, δεν θα
υπήρχε αντίστοιχο πρόβλημα εάν εδώ σήμερα παρευρίσκονταν όλα τα μέλη της
Αστικής Εταιρίας. Μπορείτε, όμως, να ψηφίσετε προ ημερησίας διάταξης εάν
επιθυμείτε να τεθεί το θέμα της μομφής στην αμέσως επόμενη ΓΣ. Αυτό μπορείτε να το
ψηφίσετε τώρα. Σας γνωρίζω, τέλος, ότι σε επικοινωνία που είχα με το γραφείο μου,
μου έστειλαν εδώ, στο μέιλ του ξενοδοχείου και 3 ad hoc νομολογιακές αποφάσεις, που
επιβεβαιώνουν την προηγούμενη σκέψη μου, οι οποίες είναι στη διάθεσή σας.

Ο κος Αγιαννίδης πρότεινε, να τεθεί σε ψηφοφορία αν θέλουμε να πάμε σε νέα γενική
συνέλευση για να συζητηθεί το θέμα μομφής.

Ο κος Σακκάς ζήτησε αν μπορεί να γίνει άτυπη ψηφοφορία για το θέμα γιατί έχουν
ακουστεί πολλά και ιδιαίτερα το θέμα «προδοσίας» και συνεχίζοντας τόνισε ότι αν έχει
γίνει προδοσία αυτή έχει γίνει απέναντι στις οικογένειες και τις εταιρίες των μελών του
ΔΣ.

Ο κος Σιγούρος τόνισε ότι άτυπα δε μπορεί να γίνει τίποτα, πρέπει να πάμε νομότυπα.

Ο κος Καλυβιώτης παίρνοντας το λόγο, σε έντονο ύφος, ρώτησε απευθυνόμενος στο
νομικό, αν η ΓΣ ως ανώτατο όργανο δε μπορεί να αποφασίσει για ένα τέτοιο θέμα.
«Δεν έχουμε νόμιμη εκπροσώπηση, είναι αλλότρια νομικής υπεκφυγής αυτά για ένα ΔΣ
που είναι εν αμφιβόλω και εγώ ως μέλος του ΔΣ αυτού τώρα παραιτούμαι και
παρακαλώ να καταγραφεί στα πρακτικά».

Στο σημείο αυτό ο κος Σούρσος ζήτησε το λόγο και είπε: «Πίστευα ότι θα φεύγαμε
ενωμένοι για το καλό του κλάδου μας και των εταιριών μας. Νομίζω ότι πρέπει να
ενωθούμε και να αφήσουμε τα προσωπικά μας συμφέροντα κάποιοι.  ΄Εχουμε να
αντιμετωπίσουμε σοβαρά θέματα από εδώ και μπρός προκειμένου να φτιάξουμε μία
σωστή, ορθή αγορά. Θα πρέπει να εκπαιδεύσουμε τους επενδυτές οι οποίοι δε μπορούν
να έχουν την απαίτηση να αποσβέσουν μία επένδυση πριν καλά-καλά την κάνουν.
Τονίζω ότι πρέπει να είμαστε ενωμένοι».

Ο κος Σιγούρος πρότεινε να γίνει ψηφοφορία υπέρ ή κατά της μομφής του ΔΣ.

Ο κος Ματόπουλος είπε ότι πρέπει να ληφθεί υπόψη ότι ο πρόεδρος του ΔΣ δεν είναι σε
εταιρία. Ο κος Βήλος του απάντησε ότι βέβαια είναι σε εταιρία, που μόλις προ ολίγου
εγκρίθηκε από τη ΓΣ.

Ο κος Καπέλλος είπε: «Να τεθεί σε ψηφοφορία υπέρ ή κατά της μομφής του ΔΣ και
εφόσον το αποτέλεσμα είναι υπέρ της μομφής του ΔΣ τότε θα παραιτηθώ όπως και
νομίζω όλα τα μέλη του ΔΣ.  Αν όμως το αποτέλεσμα είναι κατά της μομφής του ΔΣ
τότε δεν θα ξαναδεχτούμε καμία επίθεση και ιδιαίτερα προσωπική».

Ο κος Τζανίδης τόνισε στο σώμα, ότι οι ώρες που καταναλώνονται από το ΔΣ είναι
σημαντικές και είναι άξια τα μέλη του ΔΣ που συμμετέχουν και θέτουν τον εαυτό τους
στη διάθεση της ΓΣ.

Ο κος Μοναχολιάς είπε ότι δεν μπορεί να σέρνεται το θέμα μομφής και θεωρεί ότι η
πλειοψηφία των μελών εμπιστεύεται το ΔΣ.
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Ο κος Μίτμαν είπε: «Θεωρώ το πρώτο από όλα δεν είναι η μομφή αλλά να φύγουμε με
θέση από εδώ ώστε όποιο μέλος του ΔΣ κληθεί από τον Υπουργό να  καταθέσει τις
απόψεις της πλειοψηφίας».

Ο κος Χρηστίδης απαντώντας στον κο Μίτμαν είπε ότι κανένα ΔΣ δε μπορεί να
«παίξει» χωρίς την ψήφο εμπιστοσύνης του σώματος. Αυτοσκοπός είναι η
αποτελεσματικότητα.

Στη συνέχεια ο πρόεδρος της Συνέλευσης κος Σιγούρος, είπε να προχωρήσουμε στη
ψηφοφορία στη βάση που έθεσε το ζήτημα ο νομικός, ήτοι για το εάν επιθυμεί η
πλειοψηφία να τεθεί πρόταση μομφής κατά του παρόντος ΔΣ στην αμέσως επόμενη ΓΣ.

Στη συνέχεια, το Σώμα με 31 ψήφους υπέρ, 3 κατά και 2 λευκά, αποφάσισε η
ψηφοφορία για το ανωτέρω ζήτημα να γίνει ονομαστικά και φανερά.

Με ονομαστική κλήτευση προς ψηφοφορία την οποία διενήργησε ο νομικός κος
Ταβουλάρης κατά σειρά του μητρώου μελών, τα αποτελέσματα ήταν:
υπέρ της λήψης απόφασης για να τεθεί ως θέμα η πρόταση μομφής κατά του ΔΣ στην
αμέσως επόμενη ΓΣ: 2 ψήφοι
κατά της λήψης απόφασης για να τεθεί ως θέμα η πρόταση μομφής κατά του ΔΣ στην
αμέσως επόμενη ΓΣ.: 33 ψήφοι
λευκές ψήφοι : 5
Απόντα κατά την ψηφοφορία ήταν 6 μέλη.

Στο σημείο αυτό ο κος Ματόπουλος ζήτησε να διαπιστωθεί εάν υπήρχε απαρτία
κατά τη λήψη της ανωτέρω απόφασης και ο κος Ταβουλάρης τον παρέπεμψε στο άρθρο
25 παρ. 5 του Καταστατικού.
Ο πρόεδρος της Συνέλευσης κος Σιγούρος μετά την ανακοίνωση των αποτελεσμάτων
τόνισε ότι τώρα που ξεκαθάρισε η θέση της ΓΣ προς το ΔΣ πιστεύω ότι βγαίνουμε
ακόμα πιο δυνατοί ως σύνδεσμος και ενωμένοι να στηρίξουμε το παρόν ΔΣ στο έργο
του έως το τέλος της θητείας του.

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ

ΤΑΚΗΣ ΣΙΓΟΥΡΟΣ ΠΕΡΙΚΛΗΣ ΓΚΙΚΑΣ


